
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Šúrovce žili cyklistikou 

Štvrtá záverečná etapa 65. ročníka Medzinárodných cyklistických pretekov OKOLO SLOVENSKA 

smerovala do trnavského regiónu. Je to veľká reklama pre obce a mestá. Ich prírodné a historické krásy môžu 

vďaka televízii vidieť ľudia po celom svete. A nevynechala ani našu obec. Priaznivci tohto športu si prišli na 

svoje. Vidieť svetoznámych cyklistov a nášho Petra Sagana (v žltom drese) priamo „v akcii“ na vlastné oči, 

pár metrov od svojho domu, to sa nestáva často. Doslova to bolo prvýkrát. Šúrovčania lemovali celú šúrovskú 

trasu od začiatku obce až po jej koniec. Veríme, že na Saganovu premiéru v pretekoch Okolo Slovenska 

fanúšikovia tak skoro určite nezabudnú. Ďakujeme členom DHZ, ktorí dohliadali na bezpečnosť na ceste.  
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V našej obci sme privítali nového pána farára 
 

 

Dňa 11. júla sme v našej farnosti privítali 

nového pána farára Vdp. Mgr. Dobromila Zifčaka, 

PhD., ktorý nastúpil na miesto Mgr. Mariána 

Kolenčíka. Privítať ho prišli na svätú omšu 

obyvatelia našej obce, pani starostka a poslanci 

obecného zastupiteľstva.   

Je absolventom Arcibiskupského gymnázia 

biskupa P. Jantauscha v Trnave. Študoval na 

Cyrilometodskej teologickej fakulte Univerzity 

Palackého v Olomouci. 

Kňazskú vysviacku prijal 3. júna 2012 v 

katedrále Božského Spasiteľa v Ostrave.  Primičnú 

svätú omšu slávil dňa 7. júla 2012 v kostole sv. 

Michala Archanjela v Cíferi – vo svojom rodisku. 

Nášmu novému pánovi farárovi vyprosujeme 

svetlo Ducha Svätého  a želáme mu, aby sa v našej 

obci cítil veľmi dobre. 
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Naša obec sa predsa dočkala 

 

Veľký deň pre Šúrovce nastal 31. júla 2021, kedy sa konalo slávnostné otvorenie budovy novej 

materskej škôlky, ktorú si už naša obec naozaj zaslúžila.  

Budova pôvodnej materskej školy, ktorú otvárali pred šesťdesiatimi rokmi, bola už po technickej 

stránke nevyhovujúca. Deti boli preto umiestnené do budovy základnej školy, išlo však iba o krízové 

riešenie. Nová materská škola má tri triedy a kapacitu 72 detí.  

Slávnostnej ceremónie sa zúčastnil aj predseda TTSK Mgr. Jozef Viskupič, poslanec NR SR  

Ing. Marián Viskupič, pozvaní hostia, členovia jednotlivých zložiek obce a samozrejme naši obyvatelia. So 

svojim programom vystúpila dychová hudba Šúrovanka a spevokol seniorov Šúrovčanka.  

Po slávnostných príhovoroch nasledovalo slávnostné požehnanie a posvätenie budovy MŠ 

i jednotlivých priestorov škôlky našimi pánmi farármi – bývalým i súčasným. Všetci si potom mohli 

prezrieť všetky priestory materskej školy, jednotlivé triedy, kúpeľne, kuchyňu s jedálňou. Krásne moderné 

priestory zariadené tak, aby spĺňali najvyššie kritériá z funkčného aj z estetického hľadiska.  

Po prehliadke sa mohli obyvatelia občerstviť pripravenými dobrotami a nápojmi. Nemohli chýbať ani 

kolotoče pre najmenších, ktorí si tiež so svojimi rodičmi prišli pozrieť priestory a pani učiteľky, s ktorými 

budú od septembra tráviť svoj čas hrou a zábavným učením.  

Obetavou prácou našej pani starostky a mnohých ďalších ľudí sa podarilo dielo, o potrebe ktorého sa 

síce veľa rozprávalo, ale až v tento deň sa stalo skutočným. Všetkým patrí naša veľká VĎAKA. 
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A už je tu nový školský rok a pripravené pani učiteľky čakajú na deti v nových priestoroch MŠ.  

 

 

 

„Deti milujú toho, kto ich miluje. A kto nemôže milovať, ten dosiahne veľmi málo pri ich výchove.“ 

(Johann Wolfgang Goethe) 

„Na svete sú dve najľahšie veci: vychovávať susedove deti a vyhrať bitku, ktorá už skončila.“ 

(Napoleon Bonaparte) 

„Dospelí sami nikdy nič nechápu a deti to unavuje, keď im treba ustavične čosi vysvetľovať.“  

 (Malý princ) 

„Deti sú ruky, ktorými sa držíme neba.“  (Henry Ward Beecher) 

„Najdôležitejšou vecou, ktorú môže otec urobiť pre svoje deti je, že bude milovať ich matku.“ 

(Giovanni Battista Basile) 

„Zatiaľ čo my sa snažíme naučiť naše deti všetko o živote, naše deti nás učia čo je život.“  

 (Angela Schwindt) 
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Oslavy Slovenského národného povstania 

Vatra SNP – 28. august 2021 
 

Tak ako každý rok, aj 

tentokrát sa v našej obci, 

v predvečer výročia vypuknutia 

Slovenského národného 

povstania, konala pietna 

spomienka na účastníkov tohto 

významného medzníka 

v dejinách našej krajiny. 

V tento deň sme si 

pripomenuli už 77. výročie 

Slovenského národného 

povstania, ktoré bolo 

ozbrojeným povstaním 

slovenského domáceho odboja počas II. svetovej vojny a vypuklo 29. augusta 1944 ako obrana pred 

nemeckými okupantmi a hoci bola centrom povstania Banská Bystrica, zapojili sa do neho obyvatelia celej 

krajiny. Obyvatelia našej obce neboli výnimkou a do povstania odchádzali prevažne s Trnavskou posádkou, 

ktorá v jeho histórii zohrala nemalú úlohu. Do SNP odišli z Trnavy viac ako tri tisícky prezenčne slúžiacich 

vojakov, záložníkov a zmobilizovaných zo všetkých kútov Slovenska, a vyše pol tisíca dobrovoľníkov 

z radov obyvateľov, medzi nimi aj naši rodáci. Trnavská posádka odišla do SNP ako jediná zo západu  

a zapojila sa do bojov v oblasti Hronský Beňadik, Zlaté Moravce, Píla, Horné a Dolné Hámre, Nová Baňa, 

Žarnovica a Kremnica. Slovenský národ sa týmto svojim odvážnym hrdinským činom zaradil k tým, ktorí 

odmietli samotnú podstatu fašistických a nacistických režimov a to nielen v Európe, ale aj vo svete.  

Pietna spomienka začala už v priebehu dňa položením vencov k pomníkom obetiam I. a II. svetovej 

vojny v našej obci, samotnú pietnu spomienku na túto udalosť otvoril slávnostný príhovor v obecnom 

rozhlase a položenie venca k pomníku obetí vojny pri 

obecnom úrade za účasti vedenia obce, zástupcov rôznych 

organizácii pôsobiacich v obci a občanov.  Následné 

zapálenie spomienkovej vatry SNP, kultúrny program 

v podaní dychovej hudby Šurovanka a speváckeho súboru 

seniorov Šúrovčanka,  občerstvenie a tradičné opekanie 

špekáčikov iba dotváralo slávnostnú atmosféru tohto 

podujatia.  

Slovenské národné povstanie nech je teda trvalým 

odkazom pre nás i budúce generácie,  aby neboli zabudnutí 

hrdinovia, ktorí v ňom bojovali a mreli za hodnoty slobody, 

ľudskosti, demokracie,  civilizovaného pokroku a mieru. 

Martina Ďurišová 
(zdroj: internet) 
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Festival malých dychových hudieb v trnavskom regióne 

Všetko je tak trochu inak vzhľadom k pandémii, ktorá ovplyvnila naše životy. Inak prebiehal aj festival, 

ktorý tradične organizovala DH Šúrovanka v spolupráci s obecným úradom. 

Dňa 4. septembra 2021 na nádvorí Domu M.S.Trnavského sa stretlo šesť dychových hudieb 

trnavského kraja (Modrančanka, Hrnčarovani, Dubovanka, Šúrovanka, Verešvaranka z Červeníka, 

Rovina z Veľkých Kostolian), ktoré tradíciu festivalu podporili svojim účinkovaním. Prvé pocity, ktoré 

som mal boli, že to už nebude ono, veď to bola naša akcia, festival, ktorý každoročne žil v našej obci.... 

No  keď som videl tú atmosféru, muzikantov a všetkých 

priaznivcov, všetko sa zrazu zmenilo a ja som bol vďačný a šťastný, 

že môžeme byť všetci spolu a užívať si spoločné nedeľné 

popoludnie. Bolo vidieť, že priaznivcom hudby chýba hudba sama 

a všetko, čo k nej patrí. Tanečný parket sa doslovne zaplnil 

tanečníkmi a spoločne sme si zaspievali pesničky, ktoré každému 

pookriali dušu. V tom je čaro a vzácnosť, že nikto s nikým nesúperil, 

neporovnával sa, kto je lepší...jednoducho sa hralo pre radosť 

a lásku k hudbe. Milí spoluobčania,  prajem nám všetkým radosť 

v duši. Spievajte, tancujte a pamätajte, že najlepším liekom na 

prekonanie všetkého je dobrá nálada.......keď Šúrovanka vyhráva. 

Vladimír Pavlovič, kapelník DH Šúrovanka 
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AKTIVITY ZÁKLADNEJ  A MATERSKEJ ŠKOLY 
 

Učím sa rád, pretože som tu rád 
 

Školský rok 2021/2022 sa nesie v znamení veľkých zmien: nový pán farár, nová materská škola, nové 

vedenie Základnej školy s materskou školou (Mgr. Alena Susková – riaditeľka, Mgr. Monika Kucharová – 

zástupkyňa pre ZŠ, Lívia Benediková – zástupkyňa pre MŠ).  

Veľkou pýchou obce je výstavba novej materskej školy, v ktorej sa nachádzajú tri triedy. Svoje 

škôlkarské roky tu prežíva spolu 72 detí. Moderné a farebné priestory, edukatívne a podnetné prostredie, 

vlastná kuchyňa aj s pani kuchárkami, láskavé náručia pani učiteliek – to všetko nachádzajú deti za bránami 

farebného plota.  

Škola odsťahovaním troch tried MŠ získala priestor pre dve kmeňové triedy a malú telocvičňu. Tieto 

triedy boli cez prázdniny kompletne prerobené – cez elektrikárske práce, maľovku, podlahy až po ich nové 

vybavenie v podobe interaktívnej tabule či kobercov. Ani jedna trieda už nemá svoj domov v špecializovanej 

učebni, ktoré môžu byť naplno využívané pre odborné predmety. Telocvičňa je kompletne pokrytá kobercom 

a plne vybavená na posilňovanie i gymnastiku. Tento rok hodiny telesnej výchovy povedie nový 

kvalifikovaný pán učiteľ. Tento školský rok chodí do našej základnej školy 228 žiakov. 

Základná škola počas dvoch mesiacov voľna pre žiakov 

prešla viacerými zmenami – okrem premeny troch tried sa 

stavebne upravili vstupy do oboch pavilónov. Okná sa 

zamurovali a namiesto nich sú informačné nástenky, kde si 

nájdete vždy aktuálne informácie ohľadom života na škole. I keď 

momentálna situácia nám minimalizuje osobné stretnutia 

v riaditeľni školy, sú chvíle, kedy je to nevyhnutné. A keďže 

vždy je nutné vyplniť dáke tlačivo, pred zborovňou je 

umiestnené uvítacie posedenie. Vďaka príspevku od rady 

rodičov sme školu esteticky spríjemnili – schody sa polepili 

edukatívnymi nálepkami násobilka, vybrané slová, matematické 

vzorce, nepravidelné slovesá z anglického jazyka, pred dverami 

jednej z tried je nalepený farebný uhlomer. Každá jedna z tried 

má svoju relaxačnú zónu v podobe kobercov. Rada rodičov 

rovnako prispela aj na tulivak pre pani psychologičku a podsedáky na studené stoličky v jedálni. 

Železné vešiaky na zavesenie búnd vymenili estetické drevené latky s vešiakmi pripevnené na steny pred 

jednotlivými triedami. Triedy II. stupňa – spolu 6 tried – vymenili svoj starý nábytok za kompletne novú 

nábytkovú zostavu. Škola sa zapojila do programu Rajo – školské mlieko. V budove školy je umiestnený 

Brejkomat, ktorý na základe vybavenej kartičky vydáva mliečka rôznej chute, džúsy či cereálie. Materská 

škola má dotované školské mlieko pre jedáleň. 
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Tento školský rok škola kompletne prešla na 

program EDUPAGE. Novinkou je najmä 

dochádzkový systém pre žiakov. Žiaci sa po 

príchode do školy a pri odchode z nej pípnu 

pomocou čipu a v tej chvíli príde rodičovi správa 

o pohybe svojho dieťaťa do alebo zo školy. 

Prínosom edupage je aj väčšia flexibilita pri 

komunikácii školy s rodičmi a žiakmi a naopak. Aj 

pri absencii žiaka rodičia v triednej knihe vidia, čo 

sa na hodinách preberalo a rovnako aj zadania 

domácich úloh. Okrem komunikácie cez edupage sme rodičom i učiteľom sprístupnili aj telefonickú 

komunikáciu na zborovňu II. stupňa, aby učitelia mohli kontaktovať rodičov v prípade nevoľnosti žiaka, 

alebo naopak, rodičia sa mohli rýchlo spojiť s učiteľmi starších žiakov.  

 

Informácie o ZŠ s MŠ pre školský rok 2021/2022 

Triedny učiteľ ZŠ – 12 

I.stupeň – 5 

II. stupeň - 7 

Mgr. Katarína Mikulášová – 1r. 

Mgr. Dagmar Vavrová – 2.A 

Mgr. Helena Karásková – 2.B 

Mgr. Zuzana Hlubíková – 3. r. 

Mgr. Mária Brošová – 4.r. 

PhDr. Viera Kuchariková -5.r. 

Mgr. Dajana Mrvová – 6.A 

Ing. Lenka Hanáková – 6.B 

Mgr. Renáta Zavarská – 7.A 

Mgr. Petra Mlíchová – 7.B 

Mgr. Jarka Ujlacká – 8.r. 

Mgr. Dana Trnková – 9.r. 

Triedny učiteľ MŠ - 3 Miriam Zacharová – 3-4 r. 

  Mária Mitasová, DiS – 4-6r. 

  Andrea Moravcová – 5-6 r. 

Výchovný poradca 1 Mgr. Petra Mlíchová 

Zodpovedný vychovávateľ 3 Bc. Ružena Bohunická 

  Bc. Zuzana Gvoždiaková 

  Dušana Haršányová 

Školská psychologička 1 Mgr. Dominika Kovaříková 
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Ďalšími učiteľmi sú: Mgr. Monika Bodoríková, PaedDr. Katarína Bendová, Mgr. Bohumil Duchoň,  

Vdp. Mgr. Dobromil Žifčák, PhD., Mgr. Olina Kolar. 

Žiacku školskú radu povedie PhDr. Viera Kuchariková. 

Ponuka krúžkov: Čitateľská záh(r)ada, Čitateľské dielne, Farebný svet fantázie, Varím, varíš, varíme, 

Turistický krúžok, Cvičíme spolu, Cestujeme do rozprávky, Tancuj, tancuj, vykrúcaj, Šikovné ruky, 

Konverzácia v anglickom jazyku, Športovo-tenisový krúžok, Mladý Robinson, Mladý žurnalista. 

  

Webová stránka školy prešla úpravou 

a postupne sa pridávajú nové aktuálne materiály, 

rýchlemu šíreniu  informácií o škole napomáha aj 

naša nová facebooková skupina.  

Celý kolektív Základnej školy s materskou 

školou v Šúrovciach sa usiluje o to, aby sa škola 

stala miestom, kde platí heslo „Učím sa rád, 

pretože som tu rád“. Základom tejto vízie je však 

budovanie hodnôt. Pre tento školský rok sme si 

vybrali hodnotu „spolupatričnosť“, ktorú sa 

budeme počas celého školského roka snažiť 

v žiakoch rozvíjať a podporovať. 

 

Bez spolupráce a kooperácie jednotlivých 

zložiek by škola nemohla kvalitne napredovať, 

a preto sa teším fungujúcej participácie medzi 

školou, rodičmi a zriaďovateľom. Naším 

spoločným cieľom je škola, ktorá bude pre žiaka 

predstavovať základný pilier jeho osobného rastu. 

 

Mgr. Alena Susková, riaditeľka školy 

Termíny školských prázdnin v školskom roku 2021/2022  

Prázdniny Posledný deň vyučovania 

pred začiatkom prázdnin 

Termín prázdnin Začiatok vyučovania po 

prázdninách 

jesenné 27. október 2021 - streda 28.-29. október 

2021 

2. november 2021 - 

utorok 

vianočné 22. december 2021 - streda 23. december 2021 

– 7. január 2022 

10. január 2022 - 

pondelok 
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Šikovné deti z našej dediny 
 

V našej obci žije veľa šikovných detí, ktoré sa venujú rôznym aktivitám, športom, či už profesionálne 

alebo ako koníček. Preto sme sa v redakcii rozhodli, že ich postupne predstavíme, pretože naozaj sa máme 

čím pýšiť.  

Liliana Ristová, 12 rokov, 7. ročník ZŠ 

Šúrovce  – Vzdušná akrobacia 

Vzdušná akrobacia, takto sa to presne volá? Áno, 

volá sa vzdušná akrobacia, ale my ho voláme doma aj 

na tréningoch „ silky“ .  

Ako dlho sa silkám venuješ? Silkám sa venujem asi 

trištvrte roka. 

Ako si sa k tomu dostala? Raz sme boli na návšteve 

u známych, tam som to skúsila a tak mi to učarovalo, 

že som sa rozhodla to skúsiť.  

Ako často mávaš tréningy? Mávame dva v týždni.  

Trénuješ aj doma? Áno, trénujem aj doma, mám silky 

aj dnu aj vonku na dvore, a aj u babky mám silky.  

Sú dni, kedy sa ti nechce? Napríklad, že sa ti nechce 

trénovať, alebo ísť na tréning?  

Také dni nie sú, veľmi ma to baví, a som rada, keď 

napredujem. To sa dá len pravidelným tréningom.  

Ak by niekto mal záujem sa pridať, kde sa môže 

nakontaktovať?  

Trénerka sa volá Beáta Mitasová a nájdete ju V Jame 5 

v Trnave. 

Vzdušná akrobacia na silku ma v slovenčine viac 

názvov – šál, plachta, hodváb .je to flexibilná látka 

z odolného materiálu visiaca zo stropu v dvoch 

častiach. Pomocou šplhania, motania uzlov, rolovacích prvkov vzniká krásna vzdušná akrobacia. Posilňuje 

celé telo, zlepšuje flexibilitu, držanie tela a ladnosť pohybu. Lilianke držíme palce, nech sa jej dobre 

trénuje, robí pokroky a nech má vždy tú správnu pružnosť silky.  
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Volám sa Alexandra Adamcová, 12 rokov,  7. ročník  ZŠ Šúrovce 

 Športová lukostreľba 

Športová lukostreľba, tak sa to presne volá? Áno, 

strieľa sa s olympijským lukom, holým lukom alebo 

kladkovým lukom. Divízie, v ktorých sa strieľa je 3D, 

holý luk a olympijský luk. Ja strieľam z olympijského 

luku.  

Ako si sa dostala k tomuto športu? K tomuto športu 

som sa dostala po svadbe mojich rodičov. Na svadbe 

mali fotografa p. Leloviča Jozefa z Hlohovca. On nám 

rozprával o tom, ako jeho syn strieľa za klub Suchá nad 

Parnou, a že on by chcel založiť klub v Hlohovci, len na 

to potrebuje zaregistrovať viacerých strelcov. Veľmi ma 

zaujalo, čo nám rozprával o tomto športe, tak sme sa 

dohodli, že to prídem  vyskúšať. Po prvom tréningu  sa 

mi veľmi zapáčil tento šport, tak mi moji rodičia kúpili 

môj prvý olympijský luk. Odvtedy som začala strieľať. 

A keďže sa nás nakoniec našlo viac, vzala si nás pod 

svoje ochranné krídla SPORTAcademy Hlohovec.  

Je to náročný šport? Predsa z pohľadu ľudí sa môže 

javiť, že len stojíš a strelíš. Síce sa to nezdá, ale tento 

šport je náročný nielen po fyzickej stránke - pevný 

chrbát, ruky, ale aj po psychickej – sústredenie a 

ovládanie sa. 

Ako sa ti darí? Minulý, ale aj tento rok som si 

vystrieľala kvalifikáciu na Majstrovstvá Slovenskej 

republiky v lukostreľbe. Na súťažiach  som si vystrieľala aj nejaké medaily. Mám 1 zlatú a 3 bronzové 

medaily. Kvôli covidu bola túto zimu vypustená halová súťaž. 

Sú aj dni, kedy sa ti nechce? Určite áno, ako v každom športe. Raz mám lepší deň, raz horší, ale vždy sa 

musím nejako prekonať a ísť. Je to o pravidelných 

tréningoch.  

Ako často mávaš tréningy? 2x do týždňa, 

Čo ta najviac baví? Tento šport ma zaujal hlavne preto, 

že je to netradičný šport. Je to niečo, o čom ľudia vedia 

len málo. A učí ma to sústrediť sa, spoznávať nových 

ľudí, stretávanie sa s kamarátmi a hlavne o nových 

miestach, ktoré navštevujeme počas súťaží.  

Ak by niekto mal záujem sa pridať, kde sa môže 

nakontaktovať? Ak by sa niekto chcel k nám pridať, 

určite nás nájde každý utorok a štvrtok o 16:00hod. 

v Hlohovci, za halou SPORTAcademy Hlohovec. Tam 

máme terče na rôzne vzdialenosti. Za škaredého počasia 

alebo v zime trénujeme v hale. Našim trénerom je Jozef 

Lelovič. Pod jeho vedením chodíme na súťaže. 

 

Ďakujeme slečnám za rozhovor!  

V nasledujúcich číslach predstavíme ďalšie šikovné 

decká, preto ak máte milí rodičia a deti záujem, aby 

sme napísali aj o vás, neváhajte ma kontaktovať na 

telefónnom čísle 0904 610 924 alebo mailom na 

diana.b.eliasova@gmail.com, Tešíme sa!  

Diana Eliášová 

mailto:diana.b.eliasova@gmail.com
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Šúrovské hodky a hody 2021 
 

Tohtoročné hodky 

a hody v našej obci boli 

také, na aké sme zvyknutí 

a na ktoré sa vždy celý 

rok tešíme. Minulý rok 

epidémia zmenila 

podobu hodov. Avšak 

tento rok sme si to 

vynahradili. Ešte aj 

počasie bolo na našej 

strane.  

19. septembra sme 

sa mohli zúčastniť 

slávnostnej procesie do 

kaplnky sedembolestnej 

Panny Márie a následnej svätej omše. A   po chutnom nedeľnom obede sme išli fandiť Petrovi Saganovi.  

26. septembra sa  hodová sv. omša odohrávala vonku pred kostolom. Vďaka pánovi farárovi,  

p. organistovi, dychovej hudbe Šúrovanka a spevokolu seniorov Šúrovčanka, bola naozaj výnimočná.  

A poobede sa naše deťúrence, ale aj dospelí, mohli vyšantiť na toľko očakávaných kolotočoch. Veľa ľudí 

sa totiž pýtalo: „A budú tento rok kolotoče?“ A teda boli. Reťazáky,  dračia húsenková dráha,  detská manéž,  
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ragby, nafukovacia opica, ... A urobili veľkú radosť všetkým. Nemohli chýbať ani stánky so sladkosťami, 

hračkami a inými drobnosťami.  

Futbalových fanúšikov potešili v sobotu a v nedeľu futbalové zápasy. V sobotu nastúpil dorast proti 

Pečeňadom a gólmi Horvátha a Chatrnúcha zvíťazili 2:1. V nedeľu nastúpili na štadióne J. Mitasa ako prví 

žiaci proti súperovi zo Smoleníc. Gól strelil Alex Sabo, ale rovesníci zo Smoleníc vyhrali 1:2. Po nich 

nastúpili muži, ktorí odohrali zápas s  TJ Vinohradník Suchá nad Parnou. Ten skončil remízou 2:2. Góly za 

Šúrovce strelili Marek Sabo a Tomáš Hudcovič. Tohtoročné hody mali všetko, čo k dobrým hodom patrí.  
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Vitráže: stredoveká forma umenia a náboženská meditácia 

Vitráže sú priehľadné farebné sklo tvarované do 

dekoratívnych mozaík a vsadené do okien, predovšetkým v 

kostoloch. Počas rozkvetu umeleckej formy, medzi 12. a 17. 

storočím n. l. Vitráže zobrazovali náboženské príbehy zo 

židovsko-kresťanskej Biblie alebo svetské príbehy, napríklad 

Chaucerove poviedky z Canterbury. Niektoré z nich 

obsahovali aj geometrické vzory v pásoch alebo abstraktné 

obrázky, ktoré často vychádzali z prírody.  

História vitráží 

Výroba skla bola vynájdená v Egypte asi 3 000 rokov 

pred naším letopočtom - sklo je v podstate prehriaty piesok. 

Záujem o výrobu skla v rôznych farbách sa datuje zhruba do 

rovnakého obdobia. Najmä modrá bola cenenou farbou v 

stredomorskom obchode s bronzom z doby bronzovej. 

Vkladanie tvarovaných tabúľ rôznofarebného skla do 

zarámovaného okna sa prvýkrát použilo v ranokresťanských 

kostoloch počas druhého alebo tretieho storočia n. l. - 

neexistujú žiadne príklady, ale v historických dokumentoch sú 

zmienky. Toto umenie mohlo byť výsledkom rímskych mozaík, navrhnutých podláh v elitných rímskych 

domoch, ktoré boli tvorené štvorcovými kusmi skaly rôznych farieb. Z úlomkov skla sa vyrábali nástenné 

mozaiky, napríklad slávna mozaika v Pompejách Alexandra Veľkého, ktorá bola vyrobená predovšetkým z 

úlomkov skla. Na celom území stredomorského regiónu sú na viacerých miestach ranokresťanské mozaiky 

datované do 4. storočia pred n. l. Do 7. storočia sa vitráže používali v kostoloch v celej Európe. Vitráže tiež 

vďačia za bohatú tradíciu iluminovaných rukopisov, ručne vyrobených kníh kresťanského písma alebo 

praktík, ktoré sa vyrábajú v západnej Európe medzi rokmi 500 - 1600 n. l. A sú často zdobené sýto 

sfarbenými atramentmi a zlatými listami. Niektoré z farebných skiel z 13. storočia boli kópiami osvetlených 

bájok. 

Rozkvet vitráží nastal v európskom stredoveku, keď cechy  remeselníkov  vyrábali  vitráže  pre  

kostoly,  kláštory  a elitné  domácnosti.  Rozkvet  umenia  v stredovekých kostoloch možno pripísať úsiliu 

opata Sugera (asi 1081–1151), francúzskeho opáta v Saint-Denis, ktorý je dnes najlepšie známy ako miesto, 

kde boli pochovaní francúzski králi.  

Gotické katedrály sa zmenili na víziu neba, miesta ústupu od hluku mesta. Zobrazené obrazy boli 

väčšinou o určitých 

novozákonných 

podobenstvách, najmä o 

márnotratnom synovi a dobrom 

Samaritánovi, a o udalostiach v 

živote Mojžiša alebo Ježiša. 

Jednou spoločnou témou bol 

„Jesseho strom“, genealogická 

forma, ktorá spájala Ježiša 

pochádzajúceho zo 

starozákonného kráľa Dávida. 

V druhej polovici 19. 

storočia sa umelci stále viac 

zaujímali o staršie stredoveké 

štýly a témy. 
 

Vitráže vo Farskom kostole sv. 

Michala Archanjela v Šúrovciach 
 

Zdroj: internet 
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RUBRIKA: Starajme sa o svoju dušu 

Život je rozhovor  

Keby nebolo zimy, nepoznali by sme 

hodnotu tepla. A keby nebolo ťažkých  

a náročných chvíľ v živote, mysleli by sme si, 

že všetko je len tak, ľahko, samozrejmosťou.  

No život prináša rôzne skúšky. 

Nedovolím si povedať, že ťažké  

a nespravodlivé, lebo tak to úplne nie. 

Prináša také, aké potrebujeme zažiť, aké sa pre nejaký vyšší princíp majú diať a aké pre nás majú často 

skrytý význam. Aj keď tomu možno v danej chvíli nie úplne rozumieme. Symbolicky môžeme takéto chvíle 

nazvať krížom v živote. 

Nadväzuje na to aj profesorka Anna Hogenová, zaoberajúca sa filozofiou a zmyslom života. Prináša 

krásnu myšlienku:  ,,Život je rozhovor, ktorý vedieme so všetkým, čo sa deje okolo nás.“ A na nás je, 

aká bude odpoveď. Lebo situácia nie je ani dobrá, ani zlá. Je to len o našom postoji a našej odpovedi na 

rozhovor, ktorý v sebe vedieme. 

Prebúdza nás k tomu, aby sme sa dotýkali pravdivosti v živote. Hľadajme odpovede sami v sebe, 

starajme sa o svoju dušu. Starajme sa o ňu rovnako ako o svoj zovňajšok, hmotné majetky či iných ľudí. 

Skúsme viesť rozhovor so životom, sami so sebou. A skúsme odpovedať inak, ako len beznádejou, hnevom, 

egom... Už samotné otázky si môžeme položiť inak: 

Aké mám možnosti? Konám z pozície pýchy alebo hľadám mier, lásku, spojenie? Čo sa môžem z tejto 

situácie naučiť? 

V období strachu, smútku, často zla, nám v ostatných dňoch ukázal svetlo a lásku Svätý Otec a jeho 

návšteva na Slovensku. Dotkol sa mnohých z nás a priniesol veľa posolstiev. Vyberiem jednu:  

„Kríž bol nástrojom smrti, a predsa z neho vzišiel život. Bol tým, na čo sa nikto nechcel pozerať  

a predsa nám zjavil krásu Božej lásky. V očiach sveta je kríž prehrou. Koľkokrát túžime po 

kresťanstve víťazov, po triumfálnom kresťanstve, ktoré by bolo dôležité a významné, oslavované  

a uctievané. ‟ 

Aj kríž je súčasťou života. Kríž nie je prehrou, kríž sa môže stať výzvou. Vedie nás cestou pravdivosti, 

vedie nás z povrchu do hĺbky a umožňuje nám stíšiť sa. Aj kríž je cestou rozhovoru. 

Tatiana Pavlovičová 

terapeut 


